
Parlamentaarinen TKI-työryhmä 2022 
Kokous 7/2022          Pöytäkirja 

 

Ajankohta: 7.12.2022 klo 14-16 

Paikka: Eduskunta (A-siipi, kabinetit 1 ja 2) + etämahdollisuus Teams 

 

Kutsuttu: 

 

kansanedustaja Matias Mäkynen, pj. 

kansanedustaja Ville Vähämäki 

kansanedustaja Kai Mykkänen 

kansanedustaja Mari-Leena Talvitie 

kansanedustaja Saara Hyrkkö 

kansanedustaja Pia Lohikoski 

kansanedustaja Joakim Strand 

 

valtiosihteeri kansliapäällikkönä Juha Majanen 

kansliapäällikkö Anita Lehikoinen 

ylijohtaja Atte Jääskeläinen 

osastopäällikkö Ilona Lundström 

 

tiedeasiantuntija Antti Pelkonen 

budjettineuvos Taina Eckstein 

johtaja Erja Heikkinen 

ryhmäpäällikkö Maija Lönnqvist 

 

 

Pöytäkirja 

 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja Mäkynen avasi kokouksen klo 14.16. 

 

2. Pöytäkirjan tarkastajien valinta 

 

Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Saara Hyrkkö ja Joakim Strand. 

 

3. Kuuleminen: T&K-rahoituksen vaikuttavuus ja vaikuttavuuden arviointi (liite 1) 

  

Siirrettiin asiakohdan 3 käsittely seuraavaan kokoukseen. 

 

4. Raporttiluonnoksen käsittely (liite 2) 

 

Antti Pelkonen esitteli raportin luonnostelun tilannetta. Luonnos sisältää raportin kaikki 

luvut lukuunottamatta lukua 4.7. Luonnoksen kokonaisuutta ei ole vielä tarkasteltu vaan se 

saattaa sisältää päällekkäisyyksiä.  

 

Keskusteltiin raporttiluonnoksesta. Osaajien riittävyyden korostamista pidettiin tärkeänä 

toimeenpanon kannalta, kun T&K-rahoituksen näkymä alkaa rahoituslain etenemisen myötä 

näyttämään varmemmalta. Sidosryhmät ovat tuoneet asiaa esiin laajalti. Osaajien osalta on 



tarpeita sekä korkealaatuisessa tutkimuksessa että liike-elämässä. Tuotiin esille, että osaajien 

saatavuus on ollut alusta saakka keskeisiä huolia, sillä muuten ei ole resursseja omaan T&K-

toimintaan eikä hyödyntämään muualla tehtyä tutkimusta. Lisäksi tuotiin esille, pitäisikö 

raporttia täydentää teknologiapolitiikan kytkeytymisellä teollisuuspolitiikkaan sekä tarpeesta 

hyödyntää EU-rahoitusta laajemminkin kuin enemmän esillä pidetyissä tutkimuslaitoksissa. 

Korostettiin myös sitä, että T&K-rahoituksessa pitäisi olla mukana systeeminen näkökulma 

ja miten eri T&K-toimijat pelaavat yhteen. T&K-rahoitus ei saisi hajautua vain lisäyksiksi 

momenteille. Puhuttiin myös T&K:n näkymisestä ammatillisessa koulutuksessa ja 

ammatillisen reiteistä korkeakoulutukseen. Pohdittiin, voisiko raportin linjausluonnoksia 

hahmotella kehikolla, jossa tunnistettaisiin linjauksen tavoite, toimenpide sekä mittaustapa.   

 

Sovittiin, että raporttiluonnoksesta voi toimittaa kirjallisia kommentteja sihteeristölle. 

 

 

5. Sidosryhmätilaisuuden järjestäminen ja alustava ohjelma (liite 3)  

 

Puheenjohtaja ehdotti, että sidosryhmätilaisuus siirretään viikolle 3, jolloin raporttiluonnosta 

ehditään käsitellä vielä tämän vuoden viimeisessä kokouksessa. Todettiin, että 

sidosryhmätilaisuutta ei voida oikeastaan siitä enää siirtää, jotta raportti saadaan valmiiksi 

maaliskuun alkuun mennessä. 

 

Käytiin läpi tahot, joilta pyydettäisiin sidosryhmätilaisuuteen puheenvuoroa. Puhujiin 

ehdotettiin lisättäväksi BIOS-tutkimusyksikkö. Sovittiin, että puhujia saa vielä ehdottaa ja 

niistä päätetään seuraavassa kokouksessa. 

 

 

6. Kirjallisesti tiedoksi 

 

Merkittiin tiedoksi uusi kirjoitus työryhmän verkkosivujen Pitkäjänteinen TKI-rahoitus -

kirjoitussarjassa:  

  

- Saara Inkinen: Itävalta tähtää globaaliksi innovaatiojohtajaksi vuoteen 2030 

mennessä 

- todettiin myös, että Joakim Strandin kirjoitus Jäsenten kynästä –sarjassa ilmestyy 

vielä saman viikon aikana.  

 

7. Mahdolliset muut asiat 

 

Muissa asioissa keskusteltiin verovähennysaloitteen käsittelytilanteesta. 

Valtiovarainvaliokunnan mietinnön kerrottiin valmistuvan kuluvalla viikolla ja 

verovähennys pyrittäisiin saamaan lähtökohtaisesti voimaan vuoden alusta. Ajoituksesta 

keskusteltiin vielä ja todettiin, että verojaosto varmasti huomioi käsittelyssään eri 

näkökohdat. 

 

Päätettiin kokous klo 14.56. 

 

 

Pöytäkirjantarkastajat Saara Hyrkkö ja Joakim Strand ovat hyväksyneet pöytäkirjan 

sähköpostitse. Hyväksymisen dokumentoivat sähköpostit on arkistoitu Vahvaan. 

 

https://vnk.fi/-/saara-inkinen-itavalta-tahtaa-globaaliksi-innovaatiojohtajaksi-vuoteen-2030-mennessa
https://vnk.fi/-/saara-inkinen-itavalta-tahtaa-globaaliksi-innovaatiojohtajaksi-vuoteen-2030-mennessa

